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Zápis z jednání 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina č. 1/2014 

konaného dne 14. 1. 2014 
 

Přítomni: 

1. Sedláček Zdeněk (místopředseda) 6. Holas František 

2. Ondrušek Roman 7. Bárta Ladislav 

3. Vitásek Čestmír 8. Burda Jan 

4. Kukrechtová Alena 9. Kastner Milan (tajemník) 

5. Vaňková Magda (předsedkyně)  

 
Omluveni: 

1. Jana Nováková Hotařová 4. Hrdlička Jindřich 

2. Myslivec Josef 5. Bártová Martina 

3. Svoboda Čestmír  

 
Hosté: 

1. Straka Luboš (VŠK KV) 3. Mach Ivo (OŠMS) 

2. Mikulíková Alena (OŠMS)  

 
Program: 

1. Zahájení jednání a schválení programu; 
2. Kontrola zápisu; 
3. Příprava realizace ankety Sportovec Kraje Vysočina; 
4. Vyhlášení schválených grantových programů z Fondu Vysočiny; 
5. Informace o stavu příprav pořadatelství ZODM 2014; 
6. Předloţení návrhů financování KCTM do rady, uzavření smluv, přidělení schválených 

dotací; 
7. Podpora sportovních mistrovství a krajské reprezentace z rozpočtu kraje; 
8. Diskuse, různé; 
9. Ukončení jednání. 

 
1. Zahájení jednání a schválení programu 

Magda Vaňková, předsedkyně Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina (dále jen 
„Ksvč“), zahájila jednání a přivítala všechny přítomné. Dle počtu přítomných členů konstatovala, 
ţe Ksvč je usnášeníschopná. Přednesla návrh programu, který byl 7 hlasy schválen. 
 

2. Kontrola zápisu 
Proběhla kontrola zápisu a přijatých usnesení ze zasedání Ksvč č. 6/2013 - jednotlivé body 
a usnesení byly bez připomínek 
 

3. Příprava realizace ankety Sportovec Kraje Vysočina 
Ivo Mach přítomné informoval, ţe v rámci ankety jsou na kraj doručovány návrhy na nominace 
na cenu Sportovce Kraje Vysočina a nyní je třeba nominovat členy Ksvč do hodnotící komise. 
Přítomní do odborné komise na hodnocení návrhů nominací navrhli členy Ksvč: Zdeněk 
Sedláček, Magda Vaňková, Alena Kukrechtová, Ladislav Bárta, František Holas a Čestmír 
Svoboda 
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Usnesení 01/01/2014/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
nominuje 
zástupce Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina do hodnotící komise „Sportovec 
Kraje Vysočina 2014“ v tomto sloţení: Zdeněk Sedláček, Magda Vaňková, Alena Kukrechtová, 
Ladislav Bárta, František Holas a Čestmír Svoboda. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrţel). 
 
Luboš Straka informuje, ţe má pro přípravu galavečeru ankety „Sportovec Kraje Vysočina 2014“ 
připravené podklady, k předloţení na projednání Rady Kraje Vysočina. Galavečer by se mohl 
uskutečnit 17. 4. 2014. Jsou osloveni i účinkující.  
 
Jan Burda vyjadřuje obavu o pořádání této akce v případě, ţe by rada kraje s návrhem Active – 
střediska volného času na pořadatele galavečeru nesouhlasila. 
 

4. Vyhlášení schválených grantových programů z Fondu Vysočiny;  
Magda Vaňková informovala o grantových programech navrţených k vyhlášení v roce 2014. dle 
podkladových materiálů  
 
JEDNORÁZOVÉ AKCE 2014: 
Grantový program na podporu jednorázových volnočasových a sportovních aktivit 
Celkový objem finančních prostředků: 1 200 000 Kč 
Podprogram A: Jednorázové akce zaměřené na volnočasové a sportovní aktivity pro děti 
a mládeţ ve výši 700 000 Kč. 
Podprogram B: Jednorázové akce zaměřené na volnočasové a sportovní aktivity pro širokou 
veřejnost ve výši 500 000 Kč. 
 
SPORTOVIŠTĚ 2014 
Grantový program na podporu výstavby a údrţby sportovních a tělovýchovných zařízení 
na území Kraje Vysočina. 
Celkový objem finančních prostředků: 3 000 000,- Kč 
Podprogram A: Drobná údrţba sportovišť ve výši 1 000 000,- Kč 
Podprogram B: Výstavba a modernizace sportovišť ve výši 2 000 000,- Kč 
 
SPORTUJEME 2014 
Grantový program na podporu rozvoje dlouhodobých volnočasových aktivit v oblasti tělovýchovy 
a sportu 
Celkový objem finančních prostředků: 1 800 000,- Kč 
 
Podrobnější informace o grantových programech lze získat z podkladových materiálů pro 
jednání rady kraje č. 3/2014 (body programu č. 66, 67 a 69): http://extranet.kr-
vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada_materialy&rada=3&rok=2014 
 
Alena Mikulíková a Ivo Mach podrobněji informovali o změnách u grantových programů oproti 
předchozím rokům:  

 dle nového občanského zákoníku byl ve výzvách nově definován ţadatel, 

 doba trvání projektu, 

 projekty mohou být podávány prostřednictvím datové schránky, 

 v rámci GP sportujeme mohou ţadatelé ţádat do podprogramu A i B zároveň, 
 
Jan Burda poukazuje na vymezení ţadatelů týkajících organizací sportovních a volnočasových 
u jednotlivých grantových programů. A navrhuje, z důvodu nepoměru mezi sportem a volným 
časem, sestavit statistiku poskytnutých finančních prostředků sportovním organizacím 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada_materialy&rada=3&rok=2014
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada_materialy&rada=3&rok=2014
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a volnočasovým organizacím. Luboš Straka doplňuje, ţe statistika by měla obsahovat i počet 
členů základen organizací. Tělovýchovných jednot a sportovních organizací je více neţ 
volnočasových. 
 
Na zasedání se dostavil pan Ladislav Bárta. 
 
Milan Kastner doplňuje informaci, ţe v pravidlech RK pro volný čas nemusí být navrţené 
projekty k finanční podpoře omezeny navrţenou částkou 2 000 000,- Kč, v případě doporučení 
k finanční podpoře kvalitních projektů s celkovým finančními prostředky převyšující tuto 
navrţenou částku, je moţné tento rozpočet radou kraje navýšit. 
 
Mezi přítomnými proběhla diskuse o specifických kritériích grantových programů, které 
na základě připomínek byly upraveny, některé budou upraveny aţ na základě stanoviska 
oddělení právního a krajského ţivnostenského úřadu. 
 
 
Usnesení 02/01/2014/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje vyhlásit grantové programy Sportoviště 2014, 
Jednorázové akce 2014 a Sportujeme 2014 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrţel). 

 
5. Informace o stavu příprav pořadatelství ZODM 2014; 

Milan Kastner informoval přítomné o přípravách ZODM 2014. Největším problémem pro konání 
ZODM 2014 je nedostatek sněhu na Fajtově kopci ve Velkém Meziříčí, kde měly probíhat 
disciplíny alpské lyţování a snowboarding. Probíhá jednání se ski areálem Šacberk Jihlava, kde 
podmínky jsou, v rámci moţností, vyhovující. Další sportovní disciplíny jsou zajištěny bez 
problémů (turnaj v hokeji, krasobruslení, rychlobruslení,…). Další problém souvisejícím 
s nedostatkem sněhu můţe nastat při orientačním běhu na lyţích v Novém Městě na Moravě, 
který se bude konat na 2,5 km uměle zasněţené ploše. 
V souvislosti se změnou sjezdových disciplín a zajištěného zázemí pro sportovce ve Velkém 
Meziříčí, bude mezi městy zajištěna přeprava. 
Probíhají poslední úpravy zahajovacího ceremoniálu v Havlíčkově Brodě. 
Konečný ceremoniál a medailový ceremoniál proběhne na náměstí ve Velkém Meziříčí. 
Závěrečný ceremoniál proběhne ve Ţďáře nad Sázavou.  
Budou probíhat online přenosy na webových stránkách i výsledkový servis. 
Ladislav Bárta poděkoval za přístup kraje, odboru školství, mládeţe a sportu i odboru 
sekretariátu hejtmana za pracovní nasazení a spolupráci v přípravách ZODM 2014, je to dobrá 
motivace pro města.  
 

6. Předložení návrhů financování KCTM do rady, uzavření smluv, přidělení 
schválených dotací 

Milan Kastner okomentoval materiál týkající se finanční podpory Krajských center talentované 
mládeţe. Je uvaţována částka 4 350 000 Kč na podporu KCTM. 
O dotaci zaţádali a předloţili k posouzení své projekty zástupci těchto sportů: fotbal, hokej, 
šachy, volejbal, plavání, basketbal, orientační běh, házená, stolní tenis, atletika, lyţování 
a moderní gymnastika. Celkem ve svých ţádostech ţádají tato sportovní centra o dotace 
v celkové výši 4 314 280 Kč.  
 
Všechny sporty poslaly včas a řádně vyplněnou ţádost o finanční podporu, krom atletiky, u níţ 
nebyl dodrţen termín podání ţádosti.  Zpoţdění 9 dní bylo odůvodněno písemně s ţádostí 
o prominutí a zjednání nápravy. Protoţe nebyl shledán další zásadní problém v činnosti KCTM 
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není důvod k nepřidělení dotace, OŠMS navrhl k finanční podpoře i tento sport. (Elektronicky 
ţádost přišla včas). 
Bliţší informace je také moţné získat na výše uvedených webových stránkách podkladových 
materiálů RK č. 3/2014, bod programu č. 62. 
 
Jan Burda konstatoval, ţe takováto pochybení v nedodrţení termínu jsou ve většině takovýchto 
programů důvodem k vyřazení ţádosti z dalšího hodnocení, a ţe by ke všem ţadatelům mělo 
být přistupováno stejně. Milan Kastner reagoval, ţe tento postup zvolil hlavně v souvislosti 
s jeho příchodem na krajský úřad, ale budou dána jasná pravidla, aby se toto jiţ v příštích letech 
neopakovalo a ţadatelé si nezvykli, ţe budou takováto pochybení tolerována. 
 
Florbal není podpořen z důvodu centrálního řízení z Prahy, nemá krajskou strukturu. 
 
Usnesení 03/01/2013/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje schválit a doporučit zastupitelstvu kraje poskytnout dotace pro KCTM pro rok 2014 
dle návrhu OŠMS. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrţel). 
 
 

7. Podpora sportovních mistrovství a krajské reprezentace z rozpočtu kraje 
Ivo mach okomentoval stávající stav příprav ke změnám sjednocení pravidel rady kraje v rámci 
odboru školství a také z důvodu dřívějšího termínu zasedání Ksvč, podá informace na příštím 
zasedání. 
 
Z dalšího jednání se omluvil Milan Kastner z důvodu jednání ohledně ZODM 2014. 
 
 

8. Diskuse, různé 
Magda Vaňková otevřela téma specifických kritérií v hodnocení ţádostí o grant, která by měla 
být nastavena tak, aby plnila smysl hodnocení projektů, např. zařadit kritérium pestrosti projektu. 
Přednost ve finanční podpoře by měly mít projekty a organizace, které jsou zaměřeny 
na celoroční práci s dětmi a mládeţí, všestranné rozmanité projekty. Niţší váhu by mělo mít 
např. kritérium zaměřené na spolupráci, která nemá na smysl projektu dopad. Náměty na úpravu 
kritérií mohou členové zasílat emailem nebo připravit na zasedání, na kterém se budou řešit 
výzvy programů pro další roky. 
Dále se přítomní shodli, ţe by bylo dobré finančně podpořit obnovu tábořišť, kluboven, pořízení 
sportovního vybavení. 
Dále pohovořili na téma spolupráce rodičů s volnočasovými organizacemi. A podpory a 
oceňování lidí, kteří se věnují dětem a mládeţi ve svém volném čase. Jan Burda doplnil 
informaci, ţe Rada dětí a mládeţe Kraje Vysočina vyhlašovala anketu "Dospělý kamarád". 
Smyslem ankety je vyzdvihnutí práce stovek dobrovolníků, kteří ve volném čase pracují s dětmi 
a mládeţí (další vyhlášení je naplánováno na rok 2015).  
 
Do hodnotící skupiny projektů, podávaných v rámci pravidel RK Volný čas 2014, byla jako 
náhradnice nominována Alena Kukrechtová. 
 
Usnesení 04/01/2014/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
nominuje 
zástupkyni Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina do hodnotící komise pro 
poskytování dotací na pořádání celoročních volnočasových aktivit pro děti a mládeţ Alenu 
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Kukrechtovou, jako náhradnici člena hodnotící komise ţádostí podávaných v rámci Pravidel 
Rady Kraje Vysočina pro poskytování dotací na pořádání celoročních volnočasových aktivit pro 
děti a mládeţ. 
Usnesení bylo přijato 7 hlasy (0 proti, 0 se zdrţel) 

 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na 2. 4. 2014 od 13:30 hod. v sídle Krajského úřadu 
Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava. 
 

9. Ukončení jednání 
Magda Vaňková poděkovala přítomným za účast a aktivní přístup a ukončila jednání. 
 
 
 
 
 
Magda Vaňková 
předsedkyně Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
Milan Kastner 
tajemník Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 14. ledna 2014. 


